
 

Referat for menighedsrådsmødet i Hellevad Sogn 

Den 9.1. 2024 kl. 19 i konfirmandstuen.  

1. Godkendelse af 
Dagsorden 

godkendt 

2. Præsten 

Susanne  

 

Evaluering på alle arr. I december. Flot pyntet kirke. 

Der har været mange arr. Men alle er gået fint og flot. 
Nytårskuren gik også godt 

Alt i alt en god månde med mange gode ting 

Måske børnehavens Futter skal med sammen med 
dagplejen – Susanne prøver at invitere dem 

 

Vedr mini konfirmander. Der var ingen tilmeldte – dette er 
vi kede af – Susanne har være på skolen og inviteret alle 
børnene – og der bliver nu et fint hold. (desværre er 
Susanne kommet til at skrive forkert telefon nr på 
opslaget. Pensionist foreningen har lavet en liste over 
hvem der hjælper hvornår.  

 

Fremadrettet omkring palmesøndag 24 marts – der er 
familiegudstjeneste – dåbsjubilæum - i Egvad, kl 16.00. 
der deltager minikonfirmander 

I Hellevad kirke vil vi gerne have en gudstjeneste kl 10.30, 
og vi vil også gerne have minikonfirmander med her.  

Susanne forsøger at flytte gudstjenesten i Egvad til kl 
14.00 – så kan mini konfirmander væremed begge steder 
og der vil så blive frokost (pizza) i konfirmandstuen efter 
gudstjenesten i Hellevad. 

Susanne forsøger at få det hen. 

 



Der er kommet mail fra Biskoppen at der er missions  
gudstjeneste den 26 maj 2024 

Vi skal vælge en udefra præst der skal tale og 
efterfølgende bespisning i konfirmandstuen for alle 

MR vælger hvilken ordinationen vi vil have taler fra, og vi 
vil gerne vælge en brødremenigheden. 

Vi aftaler på et senere MR-møde hvordan mad mm skal 
foregå.  

der er lidt udfordringer omkring mødemuligheder for 
konfirmander – men alle gør deres bedste for at løse det 
bedst muligt        

der mangler at blive malet færdigt i præsteboligen, Tonni 
ringer og forhører sig 

der skal skrives i det næste sognenyt at der er lægmands 
gudstjeneste 3 søndag efter påske 

3. Formanden 

Alice 

Strikkeeftermiddag 23.1. 15 – 17 

Overskud på budget 

Sanke-rettigheder i kirkeskoven 

Menighedsrådsvalg  

 

 

 

Overskud på budgettet: det tænker vi ikke på nu, vi 
gemmer pengene til kalkning af kirken senere. 

Hvem har Sankerettigheder i skoven ?  

det er der ingen der har.  Alle må samle små-grene og 
andet små ting så som mos kogler og lign. Man må 
ikke save i træerne ej heller de træer der er væltet. Det 
samme gælder i kirkeskoven bag kirken. 

Der afholdes walkshop omkring menighedsrådsvalg, 
Alice deltager – 4 marts 2024 (frist 26/2-24) 

Jørgen Bossen er i valg udvalget – Alice tager kontakt 
til ham omkring deltagelse.  

Opstillingsmøde til MR valg bliver 10 sep 2024 kl 
19.00 – Alice bestiller kløver es – skal først med i 
sognenyt sidst juni 2024  

 



Generalforsamling i stiftet 27 febr kl 19.00 på 
folkehjem – der er ikke tilmelding. Man møder bare op 
hvis vi får tid og mulighed 

      Stiftdag 2 marts 2024 – se sidste referat 

      Strikke eftermiddag 23 januar – Alice og Benthe   
deltager         

4. Næstformanden 

Ellen 

 

intet 

 

5. Kirkeværge 

Verner 

Kontrakt HedeDanmark 

Nyt tag på tårn 

Der er lavet ny kontrakt med Hede Danmark – 
gældende fra 1 jan 2024. Verner gemmer kopi og 
original sendes til Bente Nielsen i Regnskab 

 

Tag på tårn, det bliver dyrt og derfor skal det 
indsendes til ministeriet. Vi forventer svar engang til 
foråret. Verner underretter straks der er nyt 

6. Kassereren 

Lone 

 

Foreløbig resultat 2023 ca 45000 kr, derfra skal der 
fratrækkes det beløb vi har hævet fra fremtidssikrede 
midler. Bl.a pærer til kirkerummet.  

Der er kommet opgørelse over præstens forbrug, det 
overskydende forbrug er blevet betalt 

Der er købt en ny løvsuger, da den gamle er gået itu 

7. Kontaktperson 

Benthe 

Sommerudflugt 

Benthe er i sommerudflugt udvalg: forslag besøg på 
Nyborg kirkegård og kirke gerne en guidet tur og gerne + 
et andet emne. 

Åbenrå provsti vil gerne her på sommerudflugt 30 maj om 
aftenen 

 



8. Graver 

Tonni 

 

Besøg arbejdstilsynet 

Arbejdstilsynet har været på besøg. 

Det var et fint besøg, det var 2 damer. De sagde det var 
fint alle steder på hele matriklen. Tonni skal have en 
pumpe på benzindunkene, dette er kun et forslag fra dem. 

Vi har fået en grøn smiley – den bliver synlig på vores 
hjemmeside, (Alice sender den til John Haugaard) 

Fremover vil vi kun bruge rengørings midler med 
svanemærke. Olie, kemikalier mm skal der opsættes 
værnemidle opslag ved. Alle maskiner skal have et årligt 
eftersyn. 

Vi er meget stolte af den fine grønne smiley        

Hanne er blevet fast afløser ved Bjolderup kirke, derfor er 
hun ikke så meget her i vinteren, det bliver mere igen til 
foråret. 

Tonni holder ferie i uge 6+7 – Tonni har aftaler omkring 
afløsning 

Vi skal have kirken efterset mhtkalkning i løbet af foråret 

I løbet af januar skiftes pærerne i kirken 

Tonni begynder at forberede natur område til 
urnenedsættelser, dertil indkøbes 1 egepæl der skal 
indikere et gravsted. Med mange forskellige blomster. 
Mere derom senere 

El forbruget er væsentlig mindre i 2023, dette er bl.a fordi 
graverhusets forbrug er fraskilt kirkens forbrugsfaktura. 
Graverhuset har sin egen forbrugsfaktura. Der er 
sammenlagt ca sparet 5000 kw i 2023, både graverhus og 
kirke. Besparelserne er bl.a fordi koret øver i 
konfirmandstuen og vi har ikke haft babysalmesang i 
denne sæson. 

 



9. Kommende 
arrangementer 

Koncerter i kirken 

Akustisk udendørs koncert 

 

 

 

Alice arbejder stadig på en dato til koncert med Anders og 
Bent – gerne en tirsdag eller torsdag aften. Gerne april/maj 

Der arbejdes videre med dette på næste MR møde 

 

Vi skal have en koncert med vores organist, og måske en 
trompet saksofon og kor ??? – vi arbejder videre dermed 
(måske være med til forårskoncert ?) 

Til forårs koncerten vil vi prøve at få flere Rosendahl 
sange indflettet – Alice spørger korleder om dato og vi 
snakker mere derom på næste MR-møde (en dag mellem 
17-18.00) 

Skærtorsdag skal vi gøre som vi plejer – ”JA”  samme 

klokkeslæt – men resten ordnes på næste MR-møde 

 

10. EVT.  

Intet 

Til næste MR-møde har Verner kage med 

 

 

 

 

 


